
Høringssvar vedr. vision på fritids- og ungdomskoleområdet (UngiAarhus)


Det er godt med en ny vision på fritids- og ungdomsskoleområdet i Aarhus 
kommune. Og det er positivt at B&U vil forbedre FU området til glæde og gavn for 
byens børn og unge.


Vi ser ideen med et ungdomshus i Aarhus kommune, som et rigtig godt initiativ. 
Det kunne være et godt sted at søsætte aktiviteter der ikke kan lade sig gøre i de 
lokale klubber. Vi synes at et ungdomshus skal være et sted for alle byens klubber, 
både FO og FU klubber. Et ungdomshus må ikke tage ressourcer fra de lokale 
klubber, da de lokale klubber er meget vigtige i lokalområdet.


De lokale klubber skal være omdrejningspunktet i lokalområdet, og der skal være 
mindst et klubtilbud i hvert lokalområde. Er der både en FO og en FU klub i samme 
lokalområde, skal disse ligeværdig arbejde, med de forcer og ressourcer de 
besidder. Klubberne skal forpligtige sig på et ligeværdig samarbejde, til gavn for 
børn og unge i lokalområdet.


Når vi læser visionen, synes vi at der mangler fokus på samarbejdet med andre 
aktører som har samme målgruppe. Det være sig idrætsforeninger, FO klubber, 
spejdere mv. Det er kun ved hjælp af et bredt samarbejde at vi kan lave det bedste 
tilbud til byens unge.


Vi synes at der skal være et betalt kontingent for at bruge at tilbudet i FU 
klubberne.

Et kontingent fastholder og forpligter den unge til at bruge klubtilbudet. 
Kontingentet i FU klubber bør ligge i samme niveau som i FO klubberne.


På bestyrelsens vegne.


Per Kromann

Klubleder

Vejlby-Risskov Ungdomsklub



